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前言

政府在 2009 年 2 月 9 日發表《有關在囚人士投
票權的諮詢文件》，進行為期六星期的諮詢。諮詢期
於 2009 年 3 月 23 日結束。

公眾意見書  

2. 截至諮詢期完結，我們共收到  70 份回應諮詢文
件的公眾意見書。這些意見書包括以下三類： 

(a)	 發件人並無要求保密身分的意見書，共有  52
份。這些意見書載列於本附錄。編印次序是盡
量以發件人的中文稱謂筆劃次序排列，而以英
文署名的意見書，則以發件人的英文稱謂字母
排列。 

(b)	 發件人要求保密身分的意見書，共有  14 份，另
有 3 份意見書，我們無法確認發件人是否同意
把身分公開 1。這些意見書亦載列於本附錄，排
列在第  2(a)段所述的意見書後。 

(c)	 另有  1 份意見書的發件人，要求把意見書保密
處理。本附錄並沒有載列有關意見書。 

3. 在 2009 年 3 月 23 日諮詢期完結後不久，我們
收到了 3 份意見書，由於這些意見書在諮詢期完結後
才收到，並不會納入本報告書的公眾意見分析內。這
些意見書已分開載列於本附錄的最後部分，以供參考。 

這些意見書在交來時，未有提供有效的回郵地址或傳真號碼。我們因而
無法確認他們是否同意在載列他們的意見書時把身分公開。
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未能進一步處理的傳真或電郵  

4. 在諮詢期間收到屬於廣告性質的傳真，我們不
會作進一步處理。此外，根據政府中央互聯網通訊閘
系統給們發出的警告，所有傳送到為諮詢工作專設的
電子郵箱的垃圾電郵或懷疑帶有病毒的電郵，我們都
不會作進一步處理。

個人私隱的處理  

5. 為了保障發件人的私隱，我們在編印意見書
時，已將發件人的個人資料  (例如：住址、電郵地址、
身分證號碼和電話號碼等 )刪除。上文第  2(b)段所述的
意見書，發件人的署名已被刪除。

政制及內地事務局  
2009 年 4 月



 

 
  

 
 

 
 

 
  

  
 

 
   

 

 
 

 

 
 

 
 

   
  

 
 

  
 

 

                                                 
  

 

Foreword 

The Government published the Consultation Document on 
Prisoners’ Voting Right (“the Consultation Document”) on 9 February 
2009 for a six-week consultation which ended on 23 March 2009. 

Public Submissions 

2. At the close of the consultation period, we received a total of 70 
written submissions in response to the Consultation Document.  They 
comprise the following three categories. 

(a)	 There are 52 submissions for which the senders have not 
requested anonymity of their identity. These submissions are 
contained in this Appendix.  They are arranged, where possible, 
according to the number of strokes of the sender’s name/title in 
Chinese and, where the name/title of the sender is in English 
only, the alphabetical order of the sender’s name/title. 

(b)	 There are 14 submissions for which the senders have requested 
anonymity of their identity, and 3 for which we are unable to 
ascertain whether the senders want their identity to be made 
known when their views are published 1 . They are also 
contained in Appendix, and are arranged after those under (a) 
above. 

(c)	 There is 1 submission for which the sender has requested 
confidentiality of the submission. The submission is not 
included in the Appendix. 

3. We received 3 submissions shortly after 23 March 2009. As 
these submissions were submitted after the close of the consultation 
period, they have not been reflected in the account of public views in the 
Report on Public Consultation on Prisoners’ Voting Right.  We have 

For these submissions, the senders have not left any contact method. We are therefore 
unable to get in touch with them on our approach so that they may request anonymity if 
they so wish. 
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included them in a separate section at the end of this Appendix for public 
information. 

Electronic mail and facsimile that cannot be further processed 

4. Facsimiles received during the consultation period which where 
advertisements were not processed further. In addition, according to 
notifications issued to us by the Central Internet Gateway of the Hong 
Kong Special Administrative Region Government, electronic mails 
addressed to the consultation mailbox which were spam mail or were 
suspected of being virus infected were not processed further. 

Handling of personal data 

5. In order to safeguard privacy, we have removed senders’ 
personal data, such as residential addresses, email addresses, identity card 
numbers and telephone numbers, where provided, when publishing their 
submissions in this Appendix. For submissions under paragraph 2(b) 
above, we have removed the names of the senders from the relevant 
submissions. 

Constitutional and Mainland Affairs Bureau 
April 2009 



公眾意見書索引 
Index of Public Submissions 

序號 名稱 
Serial No. Name/Title 

P01 一市民 

P02 文小姐 

P03 孔昭華 

P04 公民黨 

P05 自由黨 

P06 江燦良 

P07 朱先生 

P08 朱先生 

P09 伍秀明 

P10 社區參與助更生委員會 

P11 李敬倫 

P12 何逸雲 

P13 吳錦全 

P14 林志慶 

P15 東九龍居民委員會 

P16 姚金顯 

P17 香港社區組織協會 

P18 容家倫
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序號 名稱 
Serial No. Name/Title 

P19 陳女士 

P20 陳得利 

P21 陳健森 

P22 陳榮濂 

P23 陳權軍 

P24 黃智滿 

P25 傅錦恆 

P26 (無名氏) 

P27 (無名氏) 

P28 (無名氏) 

P29 (無名氏) 

P30 (無名氏) 

P31 (無名氏) 

P32 (無名氏) 

P33 葉永成 

P34 楊位醒 

P35 黎民 

P36 黎怡華 

P37 蔡全新 

P38 蔡全新 

P39 劉家明 
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序號 
Serial No.

P40

P41

P42

P43 

P44 

P45 

P46 

P47 

P48 

P49 

P50 

P51 

P52 

P53 

P54 

P55 

P56 

P57 

P58 

P59 

P60 

名稱 
Name/Title 

歐陽志均 

盧頌德 

羅澤強 

Chan Nai Keung
 

Choy Fuk Chai
 

Hong Kong Bar Association
 

JUSTICE, The Hong Kong Section of 
the International Commission of Jurists 

Hans Lutz
 

Mak Siu Fan
 

Harman Preet
 

Gurung Santosh
 

James D. Seymour
 

The Law Society
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
 

(來信人要求以不具名方式公開)
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序號 名稱 
Serial No. Name/Title 

P61 (來信人要求以不具名方式公開)
 

P62 (來信人要求以不具名方式公開)
 

P63 (來信人要求以不具名方式公開)
 

P64 (來信人要求以不具名方式公開)
 

P65 (來信人要求以不具名方式公開)
 

P66 (The sender requested anonymity)
 

P67 (Unable to ascertain if the sender wanted the identity to go public)
 

P68 (Unable to ascertain if the sender wanted the identity to go public)
 

P69 (Unable to ascertain if the sender wanted the identity to go public)
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諮詢期結束後不久收到的公眾意見書
 
Public Submissions received shortly after 

close of consultation period 

序號 名稱 
Serial No. Name/Title 

LP01 民主動力 

LP02 民主黨 

LP03 Edward Fung
















